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OBEC BĚLÁ U JEVÍČKA 
Bělá u Jevíčka 7, 569 43 Bělá u Jevíčka 

__________________________________________________________________________________________________ 

 

Zápis 
z 6. zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka,  

konaného dne 2.8.2023 od 16:30 hodin v sále kulturního domu v Bělé u Jevíčka. 

 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno 

v 16:30 hodin starostou obce Petrem Nárožným.  

Informace podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Bělá 

u Jevíčka zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 25.7.2023 do 2.8.2023. 

Starosta konstatoval, že je přítomno 7 členů zastupitelstva, z celkového počtu 7 členů 

zastupitelstva a zastupitelstvo je usnášení schopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích). 

Starosta se zeptal, zda ověřovatelé předchozího zápisu p. Ille a p. Čevinka mají k tomuto 

zápisu připomínky – bez připomínek.   

 

Starosta dal hlasovat o schválení zápisu z minulého zasedání. 

 

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje zápis a usnesení č. 5 ze zasedání Zastupitelstva 

obce Bělá u Jevíčka ze dne 24.5.2023. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  7    Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 

 

1. Určení ověřovatelů a zapisovatele. 
 

Starosta jmenoval ověřovatele zápisu p. Vaškovou a p. Slámu a zapisovatelem p. Illeho. K návrhu 

nebyly vzneseny žádné připomínky.  
 

 Návrh usnesení: 

     Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka určuje ověřovatele zápisu Markétu Vaškovou a Davida 

Slámu, zapisovatelem Ing. Ladislava Illeho. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 
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2. Schválení programu. 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce a navrhl rozšířit program 

o následující bod: 

• Prezentace firmy NOHO Energy s.r.o., Hradec Králové na téma větrné elektrárny. 

 

Návrh programu: 

1. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele. 

2. Schválení programu. 

3. Rozpočtové opatření č.3/2023. 

4. Plán práce ZO na 2. pololetí 2023. 

5. Aktualizace směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu. 

6. Změna č. 2 územního plánu Bělá u Jevíčka. 

7. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti s CETIN a.s.  

8. Smlouva o poskytnutí dotace z Podprogramu 3 – Podpora památkové péče v PK 

2023. 

9. Smlouva o poskytnutí dotace z Programu AED – II. kolo. 

10. Žádost o pronájem kancelářské místnosti v budově OÚ. 

11. Posílení třídění separovaného odpadu.  

12. Informace starosty – ČOV a splašková kanalizace Bělá u Jevíčka.  

13. Různé. 

14. Diskuse. 

15. Prezentace firmy NOHO Energy s.r.o., Hradec Králové na téma větrné elektrárny. 

16. Závěr. 

 

Starosta se zeptal na případné další změny či doplnění programu. Žádné doplňující body nebo 

připomínky nebyly vzneseny a starosta dal hlasovat o návrhu programu. 

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje program 6. zasedání Zastupitelstva obce Bělá 

u Jevíčka. 

 

Výsledek hlasování:     Pro:  7    Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 

 

 

3. Rozpočtové opatření č. 3/2023. 

 

Starosta předal slovo předsedkyni finančního výboru p. Porketové, která seznámila zastupitele 

s jednotlivými body rozpočtového opatření č. 3/2023, které projednal FV a doporučil ZO 

ke schválení. Ze strany zastupitelů nebylo dalších dotazů. Rozpočtové opatření je přílohou tohoto 

zápisu.  
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2023.  

 

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0      Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 
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4. Plán práce ZO na 2. pololetí 2023. 
 

Místostarosta přečetl „Plán práce ZO na 2. pololetí roku 2023“, který je přílohou tohoto zápisu. 

K návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky či doplnění.   

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Plán práce Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka 

na 2. pololetí roku 2023“. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

 

5. Aktualizace Směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu. 
  

Starosta uvedl, že s ohledem na technickou novelu zákona o zadávání veřejných zakázek, účinnou 

od 16.7.2023 předložil ke schválení aktualizované znění dokumentů pro zadávání veřejných 

zakázek. Bylo odstraněno odpovědné veřejné zadávání (§6, odst. 4 ZZVZ), lhůta pro uveřejnění 

smlouvy na profilu zadavatele je nově 30 dní, výše předpokládané hodnoty zakázek I. kategorie 

se mění z 49.999,- Kč na 99.999,- Kč. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje aktualizované znění „Směrnice k zadávání 

veřejných zakázek malého rozsahu – Bělá u Jevíčka“. 

 

Výsledek hlasování:    Pro:  7     Proti:  0    Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

 

6. Změna č. 2 územního plánu Bělá u Jevíčka. 

 

Starosta informoval, že Ing. arch. Tománek předal návrh Změny č. 2 územního plánu a jeho 

veřejné projednání se bude konat dne 21.8.2023 ve 14:00 hod na OÚ Bělá u Jevíčka. Podle 

stavebního zákona má obec právo požadovat úhradu příslušných nákladů na pořízení změny ÚP 

od jednotlivých žadatelů. Starosta navrhuje po diskuzi mezi zastupiteli úhradu nákladů ve výši 

5 tis. Kč za jednotlivého žadatele – fyzickou osobu a 55.590,- Kč pro HZS Jevíčko a.s. (změna 

pro 27 pozemků).   

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje úhradu nákladů na pořízení Změny č. 2 územního 

plánu Bělá u Jevíčka od žadatelů ve výši 5.000,- Kč od fyzických osob a 55.590,- Kč od Hanácké 

zemědělské společnosti Jevíčko, a.s.  

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0    Zdržel se:   0     Návrh byl přijat. 
 
 

7. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti s CETIN a.s. 

 

Starosta informoval o tom, že dalším krokem k realizaci montáže antén na střeše budovy OÚ 

pro pokrytí obce mobilním signálem je uložení podzemního komunikačního vedení (optického 

vlákna) a jeho dovedení do budovy OÚ a předložil ke schválení Smlouvu o budoucí smlouvě 

o zřízení služebnosti s firmou CETIN a.s., Praha 9, pro pozemky p.č. 7, 9/2, 24/1, 918/1, 918/11, 

999, 1002 a p.č. st. 54/1 a 67/2, vše v k.ú. Bělá u Jevíčka a pozemky p.č. 49/7, 50/2, 319/12 v k.ú. 

Malonín. Služebnost bude sjednána ve výši 8.055,- Kč.  
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti 

č. 11010-112334 pro akci BILA2C_E_SYBEL_OK“ s firmou CETIN a.s., Českomoravská 

2510/19, 190 00 Praha 9, IČ: 25741253. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 
 

 

8. Smlouva o poskytnutí dotace z Podprogramu 3 – Podpora památkové péče v PK 2023. 

 

Starosta informoval, že na základě podané žádosti ze dne 25.1.2023 o dotaci z „Podprogramu 3 – 

Podpora památkové péče v PK na rok 2023“ na akci oprava sochy sv. Jana Nepomuckého byla 

Zastupitelstvem PK schválena obci dotace ve výši 50.000,- Kč. Starosta předložil ke schválení 

smlouvu o poskytnutí dotace. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Smlouvu o poskytnutí dotace z Podprogramu 3 – 

Podpora památkové péče v PK na rok 2023“ na realizaci akce oprava sochy sv. Jana 

Nepomuckého v Bělé u Jevíčka, ev. č. smlouvy OKSCR/23/23425, ve výši 50.000,- Kč. 

  

Výsledek hlasování:   Pro:  7     Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 
  

 

9. Smlouva o poskytnutí dotace z Programu AED – II. kolo. 

 

Starosta uvedl, že na základě podané žádosti ze dne 21.4.2023 o dotaci z Programu „AED – II. 

kolo“ na pořízení automatizovaného externího defibrilátoru pro obec Bělá u Jevíčka poskytl PK 

účelovou dotaci ve výši 40.000,- Kč. Starosta předložil ke schválení smlouvu o poskytnutí dotace. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Smlouvu o poskytnutí účelové dotace z Programu 

AED – II. kolo“ na pořízení automatizovaného externího defibrilátoru včetně příslušenství, 

ev. č. smlouvy OZ/23/23614 ve výši 40.000,- Kč. 

Výsledek hlasování:   Pro:   7    Proti:  0    Zdržel se:   0     Návrh byl přijat. 
 

 

10. Žádost o pronájem kancelářské místnosti v budově OÚ. 

 

Pan LXXXXXX BXXXXXX, bytem Bělá u Jevíčka čp. XX, podal žádost o pronájem místnosti 

v budově OÚ Bělá u Jevíčka 7 o výměře 20 m2, za účelem zřízení kanceláře pro firmu  

PM Boskovice s.r.o., v níž je jednatelem. Záměr pronájmu byl vyvěšen úřední desce od 22.6.2023 

do 10.7.2023. K tomuto záměru nebyla vznesena žádná námitka či připomínka. Průzkumem trhu 

bylo zjištěno, že cena místně obvyklá za pronájem podobných prostor v okolí se pohybuje 

v rozmezí 110,- až 130,-Kč/m2/měsíc (Jevíčko a Velké Opatovice) a 160,- Kč/m2/měsíc 

(Boskovice). Starosta navrhl po poradě se zastupiteli výši nájemného 125,- Kč/m2/měsíc, což je 

2.500,- Kč/měsíc + platba za energie a služby, s platností zpětně od 1.8.2023.  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Nájemní smlouvu“ na pronájem kanceláře 

v budově Bělá u Jevíčka čp. 7 (dle pasportu komerční místnosti) o výměře 20 m2 firmě PM 

Boskovice s.r.o., Bělá u Jevíčka 19, 569 43, IČ: 19175655, za cenu 2.500,- Kč/měs. + platby 

za energie a služby. 
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Výsledek hlasování:      Pro: 7      Proti: 0        Zdržel se: 0       Návrh byl přijat. 

 

 

11. Posílení třídění separovaného odpadu.  

 

Starosta uvedl, že v poslední době se hovoří a vážně uvažuje o zavedení povinného a plošného 

zálohování PET lahví a plechovek. Nyní se vybírá díky obcím a městům a díky za nemalé peníze 

zavedenému systému třídění, přes 42 tis. tun PET lahví, tzn. že se tak vrátí 8 z 10 „petek“. 

Zavedením zálohování by se mělo docílit změny třídění na 9/10 PET lahví, ale celé by to stálo 

přes 5 miliard korun. Zálohování by navíc odebralo nejžádanější artikl z našich barevných 

popelnic a tím by došlo k dalšímu navýšení nákladů obcí a poplatků za třídění odpadů. Ti, kteří 

chtějí systém zálohování zavést, se sice ohánějí životním prostředím, avšak jde tady jen a pouze 

o peníze. PET lahve by se musely vracet nezdeformované, tzn. náročnost na dopravení 

do prodejny, další skladovací prostory pro obchodníky, další jízdy nákladních automobilů 

a spálená nafta… Jedině tlakem na naše zákonodárce je možné tomuto záměru zabránit, a proto 

starosta navrhnul přidat se k iniciativě SMSČR a schválit usnesení na toto téma. Starosta vyzval 

přítomné k vyjádření se k tomuto tématu. Všichni zastupitelé vyjádřili souhlasný názor. Z občanů 

p. MXXXXXX a p. PXXXXXX uvedli, že je všechno již dopředu rozhodnuté a že si „unie“ stejně 

prosadí svou.    

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka se připojuje k iniciativě společně posílit stávající systém sběru 

a třídění všech separovaných odpadů včetně PET lahví a nápojových plechovek. Povinný 

zálohový systém pro PET lahve a plechovky nepovažujeme za optimální řešení.   

Výsledek hlasování:    Pro  7    Proti  0   Zdržel se  0      Návrh byl přijat 

 

 

12. Informace starosty – ČOV a splašková kanalizace Bělá u Jevíčka.  

  

Starosta informoval, že fa RECPROJEKT s.r.o., předala dne 18.7.2023 vyhotovenou prováděcí 

projektovou dokumentaci. Počátkem července proběhlo jednání vedení obce se ředitelem firmy 

Vodohospodářský rozvoj a výstavba a.s., a manažerem projektu odkanalizovaní obce 

Ing. Martinem Dufkem o podmínkách zadávací dokumentace na veřejnou zakázku pro výběr 

zhotovitele, kterou musíme neprodleně realizovat. MŽP v současnosti vyhlásilo dvě výzvy OPŽP 

na vodohospodářskou infrastrukturu, a to výzva č. 42 a č. 43 OPŽP – Kanalizace a ČOV. Vedení 

obce v současnosti spolupracuje s firmou VRV a.s., na přípravě podkladů k podání žádosti 

o podporu v rámci Operačního programu životního prostředí, kdy příjem žádostí o poskytnutí 

podpory začíná dnem 30.8.2023.  

Pan MXXXXXX se zeptal, kolik peněz již obec zaplatila za PD. Starosta odpověděl, že přesnou 

částku z paměti nezná, ale že celkem to bylo okolo 1,9 mil Kč, z toho ale obec získala na dotacích  

0,5 mil. Kč od Pardubického kraje a dále uvedl, že je to sice hodně peněz, ale jiná cesta není.  
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí informaci starosty ve věci dalších kroků 

při realizaci akce „ČOV a splašková kanalizace Bělá u Jevíčka“.  
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13. Různé. 

13.1 Stížnost p. JXXXXXX na padající míče z hřiště na její zahradu. 

Starosta uvedl, že zvýšením stávajícího plotu by obec přišla o záruku na oplocení od firmy, která 

stavbu realizovala. To není možné akceptovat, proto bude nutné zhotovit záchytnou síť 

před pozemek p. JXXXXXX.   
 

 

13.2 Kulturní akce v měsících srpen – září. 

Starosta předal slovo předsedkyni kulturního výboru p. Vaškové, která pozvala přítomné na akce 

konané v nejbližším období: 

- 26.8.2023 od 15 hodin sobotní pouťový odpolední a večerní program v Haldách – pořádají hasiči  

- 26.8.2023 v 15 hodin Pouťová mše svatá u kostelíčka sv. Bartoloměje 

- 27.8.2023 od 14:30 hodin nedělní pouťový program před kulturním domem (v případě nepříznivé 

počasí uvnitř), kde vystoupí bavič, zpěvák a moderátor Milan Pitkin a zahraje skupina Olympic 

revival 

- 2.9.2023 vítání občánků v kulturním domě  

- 16.9.2023 posezení s důchodci – k tanci i poslechu hraje skupina STYL 

- v průběhu září začne opět promítat kino v sále kulturního domu, v nabídce budou nové filmy, 

např. Nikdy neříkej nikdy, Invalida a ONEMANSHOW: The Movie. 

Starosta připomněl akci v říjnu, kdy mají občané jedinečnou šanci shlédnout u nás v kulturním 

domě show známého imitátora Petr Jablonského za příznivou cenu 290,- Kč v předprodeji. 

Vstupenky se prodávají v kanceláři obecního úřadu a jejich počet už se tenčí.  
 

 

14. Diskuse. 

 

P. PXXXXXX se zeptal, zda venkovní zázemí kulturního domu bude hotové do poutě. Starosta 

odpověděl kladně s tím, že v rámci poutě se bude zázemí slavnostně otvírat, jak bylo uvedeno 

na plakátech a v Jevíčském zpravodaji. 
 

 

15. Prezentace firmy NOHO Energy s.r.o., Hradec Králové na téma VTE. 

 

Starosta uvítal a představil zástupce firmy NOHO Energy s.r.o. z Hradce Králové, Ing. Tomáše 

Vrbického, jednatele a projektového manažera Ondřeje Ludvíka, kterým předal slovo na téma 

větrných elektráren.  

Postupně hovořili oba pánové, kdy nejprve představili rodinnou firmu NOHO Energy s.r.o. Poté 

se rozhovořili o možnosti realizace VTE v katastru naší obce, kde podle studie panují příznivé 

povětrnostní podmínky. Seznámili přítomné s celým procesem přípravy případného projektu 

a zdůraznili, že veškeré kroky by jejich firma podnikala až při souhlasném stanovisku většiny 

občanů obce a zastupitelstva. Celý proces by trval 4 až 6 let a financování projektu by zajišťovala 

jejich firma. Zdůraznili výhodnost projektu pro majitele dotčených pozemků (pronájem pozemku, 

příp., pro všechny občany obce (garance nízké ceny elektrické energie) i pro obec (spoluúčast 

na finančně náročných projektech obce jako je kanalizace, zateplování veřejných budov, 

fotovoltaika na střechách apod.)). Výsledkem dnešní prezentace by mělo být rozvinutí debaty 

na toto téma mezi občany a v případě převažujícího kladného názoru schválení „Dohody 

o společném záměru“ zastupitelstvem. Tato dohoda by umožnila investorovi provádět průzkum 

vhodnosti lokalit pro možné umístění VTE na území obce. Obec by poskytovala součinnost 

při ověření míry podpory mezi občany např. formou dotazníku, ankety či referenda.   
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Po zodpovězení technických dotazů z řad občanů starosta oběma pánům poděkoval za jejich 

prezentaci a ti zase poděkovali za umožnění vystoupení na tomto zasedání. 

Starosta na závěr uvedl, že v případě zájmu zorganizuje exkurzi na již realizovanou VTE v katastru 

obce Gruna.      
 

 

16. Závěr. 

 

Starosta poděkoval všem přítomným za účast a v 17:45 hodin zasedání ukončil.  

 

 

 

Zápis vyhotoven dne:       3. 8. 2023 v Bělé u Jevíčka 

Upravil:                            Petr Nárožný 

 

 

 

 

Ověřovatelé:   Markéta Vašková  v. r. 

 

 

                        David Sláma v. r. 

 

 

 

 

Starosta:        Petr  Nárožný v. r. 


